
PROTOKÓŁ Nr XLI /18

z obrad XLI  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  31 lipca 2018 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XLI  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13

radnych  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.  Następnie  serdecznie

powitała  Wójta Gminy,  Z-cę  Wójta,   Skarbnika  i   Zastępcę  Skarbnika.   Ponadto  Przewodnicząca

powitała  Pana  Krzysztofa  Tomczyka  Prezesa  Gminnego  Zakładu Komunalnego  druha  Stanisława

Hermana  Prezesa  Zarządu  Oddziału  Gminnego  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  wszystkich

dyrektorów jednostek organizacyjnych, radnych oraz pozostałych przybyłych na  sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Panią Magdalenę Janc - Węglewską,  która

wyraziła zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W  wyniku głosowania,  jednogłośnie  Sekretarzem obrad została   wybrana  Pani  Magdalena  Janc-

Węglewska.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Przewodnicząca poddała

pod  głosowanie  porządek  obrad,  który   przyjęto  jednogłośnie.  Porządek  obrad  przedstawia  się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b) przedstawienie porządku obrad.
c) przyjęcie protokołu z obrad  XL sesji Rady Gminy 
d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XL sesji Rady Gminy
e) informacja Wójta o działaniach między sesjami

2. Podjecie uchwał w sprawie:
2.1. ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków
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2.2. Regulaminu korzystania z terenów publicznych położonych przy Jeziorze Wielkim w 
Lubaszu
2.3. zaciągnięcia kredytu
2.4.zmian w budżecie
2.5. zmian w WPF

3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych
5. Wolne wnioski i informacje.
6. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy

Przewodnicząca stwierdziła, że Sekretarzem, obrad XL sesji Rady Gminy Lubasz był Roman Gościniak.

Poprosiła Pana Romana o  przedstawienie protokołu z obrad tej sesji, która odbyła się w  dniu 21 i 28

czerwca 2018 roku.  

Zabierając głos Pan Roman stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad sesji, który odzwierciedla

jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XL  sesji przyjęto większością  głosów.

(Magdalena Janc Węglewska nie głosowała)

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XL sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi  lub pytania?  W  związku z tym, że pytań nie było poprosiła   Wójta o

informację.     

Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos Wójt Gminy powiedział: Trwa okres wakacyjny. Pogoda sprzyja wypoczynkowi, ale

mimo  tego  okresu  urlopowego,  praca  w  naszym  samorządzie  jest  intensywna  i  toczy  się,  by

zrealizować  ustawowe  zadania  oraz  zrealizować  zaplanowane  w  budżecie  zadania.  Na  Państwa

uwagę zasługują :

1.  Zakończenie realizacji największej inwestycji  w historii samorządu Gminy – budowy oczyszczalni

ścieków. Zgodnie z zawarta umowa z Wykonawcą tj. firmą HYDRO MARCO prace zakończyły się na

początku lipca . Rozpoczął się żmudny okres odbiorowy. Skierowane zostały wnioski o uzgodnienie

wykonanych  robót  do  Powiatowej  Stacji  Sanitarno-  Epidemiologicznej,  Państwowej  Powiatowej

Straży  Pożarnej,  Państwowego  Gospodarstwa  Wodnego  Wody  Polskie  oraz  do  Państwowego

Inspektora  Nadzoru  Budowlanego.  Powiadomiliśmy  także  Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony

Środowiska o zakończeniu inwestycji i uzyskaniu pozytywnych wyników badań jakości oczyszczonych
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ścieków. Trzeba dodać, że postawione w przetargu poziomy  oczyszczania ścieków były zaostrzone

w porównaniu do określonych w pozwoleniu wodno-prawnym. Nowa oczyszczalnia z powodzeniem

spełnia te warunki, a nawet uzyskuje lepsze wyniki. Przyjęta technologia, w której wybudowana jest

oczyszczalnia jest technologia odporna  na różnego rodzaju  niekorzystne  zjawiska, np.  wzmożony

dopływ wody opadowej, zbyt mała ilość ścieków lub odwrotnie. Nie powoduje to zakłócenia w pracy.

Przy realizacji inwestycji współpracowaliśmy od samego początku z rzeczoznawca z zakresu ochrony

środowiska  Panem  Romanem  Ćwiertnia  z  Poznania.  Bardzo  pozytywnie  ocenił  zarówno  wybór

technologii,  która  gwarantuje  uzyskanie  stabilnego wyniku  jak  i  wykonanie  inwestycji.  W gronie

eksploatatorów oczyszczalni ścieków, a do takich także zalicza się nasz ekspert, już mówi się o bardzo

nowoczesnej  oczyszczalni  ścieków  w  Stajkowie,  która  zapewni  na  długie  lata  prawidłowe

oczyszczanie  ścieków  dla  naszej  Gminy.  Chcąc  podpatrzyć  funkcjonowanie  oczyszczalni  ścieków

zbudowanej  w  takiej  samej  technologii,  odwiedziliśmy  oczyszczalnie  ścieków  w  Słupcy.  Ta

oczyszczalnia  oczyszczać  może  do 350  m3 ścieków,  nasza   800.  Została  wzniesiona  bez  udziału

dofinansowania za około 6,7 mln złotych łącznie z kilkoma tłoczniami ścieków. Działa bez zarzutów,

pracownicy i  mieszkańcy tamtej gminy chwalą sobie jej  funkcjonowanie. Obserwowaliśmy proces

„zarządzania”  tym  obiektem  ucząc  się  jej  i  poznając  prawidła  w  praktyce.  Wracając  do  naszej

oczyszczalni, powołałem zespół do kontroli i odbioru zakończonego procesu budowlanego. Komisja

spotkała  się  na  kontroli  w  dniu  20  lipca  i  sporządziła  listę  uwag  ,  których  realizacji  zapewni

prawidłowe działanie. Nie są to oczywiście uwagi, które dyskwalifikują funkcjonowanie oczyszczalni i

jej odbiór, ale ich wykonanie jest konieczne, bo wynika to z projektu technicznego. Wykonawca od

razu  przystąpił  do  wykonania  usterek.  Zakończenie  pracy  komisji  planowane jest  na  3  sierpnia.

Wykonawca udzieli ,  zgodnie z postanowieniami przetargu 84 miesięcznej gwarancji za wykonane

prace  licząc  od  dnia  zakończenia  odbioru.  Wybudowanie  tak  nowoczesnej  oczyszczalni  ścieków

kończy okres zawieszenia kar dla Gminnego Zakładu komunalnego naliczonych przez Wojewódzkiego

Inspektora  Ochrony  Środowiska.  My  dalej  przystępujemy  do  intensywnej  pracy  nad mobilizacją

naszych mieszkańców, by coraz większa ilość ścieków trafiła do oczyszczalni, by wyeliminować proces

opróżniania szamb w miejsca do tego nie przeznaczone. Z powstaniem nowej oczyszczalni ścieków

nierozerwalnie wiąże się proces ustalania taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków i zaopatrzenie

w wodę. Przypomnę, że po zmianie przepisów prawa, to  nie Rada Gminy przyjmuje  te taryfy, a

państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie w naszym przypadku w Bydgoszczy. Po procesie
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uzgodnień  Wody  Polskie  zatwierdziły  taryfy  i  weszły  one  w  życie  z  dniem  4  lipca.  Zgodnie  z

postanowieniami decyzji taryfa za wodę wynosi 4,21 zł neVo, zaś taryfa za odbiór ścieków wynosi

12,99 zł. Wzrost taryfy wynika z jednej strony z wliczenia kosztów amortyzacji od nowej oczyszczalni

ścieków, a z drugiej mniejszej ilości ścieków (na rok 2018 tj. 113m3 ścieków), ponieważ nie są brane

pod uwagę ścieki dowożone co ma też znaczący wpływ na taryfę . Dlatego na dzisiejszej sesji chcemy

zwrócić  się  do Państwa radnych o przyjęcie  uchwały  w sprawie  dopłaty  do ścieków. Dopłata  ta

zniweluje te podwyżkę powodując , że mieszkańcy nie odczują aż tak wysokiego wzrostu. Wzrost ten

byłby na poziomie 65 groszy od 1 m3 w stosunku do poprzedniej ceny.

2.  Zakończyła się także  realizacja  następnego projektu unijnego tj.  Modernizacji  i  adaptacji  oraz

wyposażenie  budynków  szkolnych w gminie  Lubasz.  Dokonano odbioru rozbudowanego obiektu

budynku  gospodarczego  przy  Szkole  Podstawowej  w  Lubaszu,  w  którym  mieszczą  się  sala

polisensoryczna, rehabilitacyjna oraz gabinety do zajęć indywidualnych. Zakończyły się też prace nad

budową dwóch wind przy budynku Nr 3 szkoły oraz przy budynku dawnego gimnazjum. W chwili

obecnej rozpoczął się proces odbiorowy. Zgodnie z zawarta umową z Marszałkiem Województwa

rozliczenie projektu powinno nastąpić do 30 sierpnia br. Niezależnie od realizacji projektu unijnego,

trwają obecnie prace nad zagospodarowaniem terenu wokół powstałego kompleksu.

3. Nie od dzisiaj wiadomo, że warunki lokalowe nie są mocną stroną lubaskiej jednostki Ochotniczej

Straży Pożarnej. Dodatkowo obiekt, w którym dotychczas mieści się placówka ochotników strażaków,

znajduje się w administrowaniu Gminnego Ośrodka Kultury oraz Rady Sołeckiej wsi Lubasz. 24 lipca 

odbyło się spotkanie, mające na celu otwartą dyskusję nad propozycjami przebudowy Sali Wiejskiej.

Po kilkudziesięciu minutach i największej liczbie sugesWi ze strony Strażaków, uczestnicy spotkania,

jako  przedstawiciele  Rady  Sołeckiej,  Rady  Gminy,  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Rady  Seniorów

jednogłośnie zaakceptowali wypracowaną koncepcje odrestaurowania obiektu i dostosowania go do

współczesnych wymogów sanitarnych i bezpieczeństwa. Szczegóły projektu zostaną przedstawione

wszystkim  mieszkańcom  podczas  zebrania  wiejskiego,  a  kluczowym  punktem  jest  powiększenie

przestrzeni przeznaczonej na potrzeby OSP, uwzględniające część warsztatową, zaplecze sanitarne z

prysznicami,  szatnie.  Projekt  zakłada  również  zmianę  ogrzewania  z  olejowego  na  gazowe  oraz

termomodernizację obiektu. Zadanie planujemy zrealizować w 2019 rok.

4. Bardzo dobra aura na zewnątrz nie zawsze , dla rolników oznacza niestety złą passę w plonach.

Występująca susza wpłynęła bardzo na spadek plonów oraz ich jakość. W tej chwili można mówić
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praktycznie o zakończeniu prac żniwnych. Rolnicy uporali się w większości z pracą, a my przyjęliśmy

blisko 300 wniosków o szacowanie szkód w związku z suszą. W tej chwili, zgodnie z procedurami, 

trwa szacowanie tych szkód przez komisje powołaną przez Wojewodę Wielkopolskiego.

5.  Zakończył  się  rok  szkolny  2017/2018.  W  dniu  22  czerwca  2018  r.  szkołach zabrzmiał  ostatni

dzwonek. Było to pierwsze zakończenie roku szkolnego w nowej strukturze organizacyjnej placówek

oświatowych. W związku z reformą oświatową nie było w tym roku szkolnym absolwentów szkół

podstawowych. Szkołę ukończyli tylko uczniowie III klas oddziałów gimnazjalnych. Dzień zakończenia

roku szkolnego to dzień szczególny, czas podsumowań, podziękowań i wyróżnień. W bieżącym roku

dwoje najlepszych absolwentów oddziałów gimnazjalnych Mateusz Klause i  Aleksandra Konieczka

zostali  nagrodzeni  za  wybitne  osiągnięcia  w  nauce  nagrodą  Wójta  Gminy  Lubasz  oraz  nagrodą

Członka Zarządu Powiatu Czarnkowsko - Trzcineckiego Jana Pertka. Obydwaj absolwenci osiągnęli

identyczne  średnie  ocen  5,67.  Mateuszowi  Klause  i  Aleksandrze  Konieczka  oraz  wszystkim

nagrodzonym uczniom szkół z terenu naszej gminy serdecznie raz jeszcze gratulujemy. Wszystkim

dzieciom,  młodzieży  i  nauczycielom  na  półmetku  życzymy  wspaniałych,  cudownych  i  przede

wszystkim bezpiecznych wakacji.

6. Okres wakacji letnich to czas nie tylko wypoczynku ale i  czas prowadzenia różnego rodzaju prac

remontowo – inwestycyjnych  w naszych szkołach.  W Publicznej  Szkole Podstawowej   w Lubaszu 

praktycznie jednocześnie  trwa  realizacja  dwóch zadań remontowo- inwestycyjnych.   O  realizacji

zagospodarowania  terenu  przy  szkole  już  mówiłem.  Kolejny  remont  objął  szatnie  sportowe  w

budynku nr III. Szatnie w lubaskiej podstawówce od dawna wymagały już gruntownego remontu. Na

remont szatni Gmina Lubasz pozyskała środki finansowe w wysokości 35 tyś zł z programu „Szatnia

na medal” finansowanego  przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego. Prace budowlane już

trwają.  W  obu  pomieszczeniach  szatniowych  wygospodarowane  zostaną  toalety  oraz  prysznice,

ułożone płytki  ceramiczne,  wyposażone w nowe umywalki  i  toalety  porcelanowe.  Zamontowany

zostanie bojler zasilający obie szatnie w ciepłą wodę. Wymienione zostaną drzwi do normatywnych i

zgodnych z głównymi ciągami komunikacyjnymi. Zainstalowana zostanie wentylacja  ze  wszystkich

pomieszczeniach  oraz  nowa  instalacja  elektryczna  umożliwiająca  włączenie  i  wyłączenie  światła

bezpośrednio  w  pomieszczeniach.  Oświetlenie  zostanie  wymienione  na  LED,  energooszczędne.

Wymienione zostaną  wieszaki  i  ławeczki na bezpieczne w użytkowaniu. Wykonawcą, który  złożył

najkorzystniejszą ofertę jest firma Zakład Ogólnobudowlany Marek Bednarek ze Sławna.

 5



7. W ramach „Wakacji  z kulturą w bibliotece”   w czytelni lubaskiej biblioteki odbyło się spotkanie

przyjaciół  biblioteki.  Tematem spotkania  była  literatura  polska  i  jej  najbardziej  poczytni  autorzy.

Uczestnicy wymieniali  się swoimi czytelniczymi doświadczeniami i przedstawiali  swoje propozycje

czytelnicze. Nie obyło się bez muzycznych akcentów, co spowodowało wesoły nastrój i wakacyjną

atmosferę. Dziękujemy za liczne przybycie na spotkanie.

8. Niedawno zakończyły się zmagania mundialowe. W Gminie Lubasz miał swoje wyjątkowe oblicze.

Jędrzejewo było areną zmagań Ochotniczych Drużyn Strażackich w piłce wodnej. Ta widowiskowa

dyscyplina  ma  swoje  korzenie  na  wschodzie  Europy,  więc  świetnie  wpisuje  się  w  symbolikę

rozgrywanych Mistrzostw Świata w Rosji. Było mnóstwo frajdy, zaangażowania. Najlepsza okazała się

drużyna OSP Stajkowo, pozostałe ekipy sklasyfikowano wspólnie na drugim miejscu. Zawody przy

wsparciu  Rady Sołeckiej  Wsi  Jędrzejewo,  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Samorządu Gminy  Lubasz,

jednostek  gminnych  OSP  według  własnego  pomysłu  zorganizował  Sołtys  i  Komendant  OSP

Jędrzejewo Benedykt Koriakowski. Na zaproszenie odpowiedziało sześć drużyn, logistycznie wodę

zapewnili  strażacy  ochotnicy  z  Lubasza,  a  wydarzenie  zlokalizowane  na  osiedlowym  boisku  w

Jędrzejewie przyciągnęło mnóstwo mieszkańców.

9.  Informujemy,  iż  wnioski  o  ustalenie  prawa  do   świadczenia  „Dobry  Start  300+”  świadczenia

wychowawczego „500 +”, świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego na nowy

okres zasiłkowy 2018/2019 są przyjmowane od 1 lipca w formie elektronicznej za pośrednictwem

portali   oraz bankowości internetowej. Natomiast  od dnia 1 sierpnia  można je składać w formie

papierowej w siedzibie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Pierwsze wypłaty świadczenia 300+

odbyły się w dniu dzisiejszym.

10. Triathlon Lubasz jako wydarzenie, które udało się przywrócić po kilkunastu latach nieobecności,

w  miejscu  które  w  latach  dziewięćdziesiątych  ubiegłego  wieku  świeciło  sportowym  blaskiem,

zaplanowano w nawiązaniu  do historycznych edycji  na sierpień 2018. Niestety pomimo usilnych

starań  Organizatorów,  licznego  grona  deklarujących  wsparcie  firm  i  instytucji,  nie  udało  się

zapełnić  Listy  Startowej  tegorocznej  edycji.  Oczywiście  wcześniejsze  pełne  wrażeń  imprezy

dostarczyły  mnóstwo  emocji,  a  majowe  edycje  bywały  uznawane  za  najzimniejsze,  patrząc  na

temperaturę wody, w historii tej dyscypliny w Polsce. Zmiana terminu, pomimo faktu, że pojawił się

jako  pierwszy  w  kalendarzu  rocznym,  spowodowała,  że  w  samej  Wielkopolsce  równolegle

organizowane  będą  cztery  duże  triathlonowe  wydarzenia.  Z  tego  faktu  należy  się  z  pewnością
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cieszyć, bo to świadczy iż ta dyscyplina sportu rozwija się w Polsce. Organizatorzy pragną bardzo

serdecznie podziękować wszystkim podmiotom deklarującym wsparcie oraz przeprosić zawodników,

którzy pojawili się na Liście Startowej. KwesWą otwartą pozostaje powrót do Triathlonu w roku 2019,

a tegoroczna edycja  ze względów finansowych,  jako wydarzenie  z założenia samofinansujące nie

odbędzie się.

11. 23 i 24 lipca pojawił się w Gminnym Ośrodku Kultury w Lubaszu Planetobus. Projekt realizowany

jest  przez  Centrum  Nauki  Kopernik  wspólnie  z  Ministerstwem  Nauki  i  Szkolnictwa  Wyższego.

Mobilne planetarium, podróżujące Planetobusem, to duży namiot z dachem w kształcie kopuły o

średnicy 5 metrów. W środku zmieści się 30 – 35 osób. Na półokrągłym „suficie” widzowie oglądali

pokazy  astronomiczne,  prowadzone  na  żywo  przez  edukatorów  z  Kopernika.  W  jasny  dzień

zobaczyliśmy niebo pełne gwiazd, poznaliśmy najciekawsze konstelacje, układy planet i inne obiekty

astronomiczne. Odwiedziliśmy także Międzynarodową Stację Kosmiczną i dowiedzieliśmy się, co na

niej robią astronauci. Było to bardzo ciekawe przeżycie.

12.  Stało  się  już  tradycją,  że  mieszkańcy  Prusinowa  spotykają  się  przy  ognisku,  aby  wspólnie

pośpiewać, porozmawiać, powspominać. Mało jest takich miejscowości, gdzie tak świetnie śpiewają,

i to starsi, młodzież, a nawet dzieci. Ponad dwie godziny wielki chór głosów mieszkańców Prusinowa

rozbrzmiewał  na  placu  przy  sali  wiejskiej.  Stoły  biesiadne  pełne  były  słodyczy,  napojów,  ale

oczywiście  najważniejsza  była  kiełbaska  upieczona  nad  ogniskiem.  Przygotowaniem  tego

sympatycznego spotkania przy ognisku zajął się radny i sołtys wsi Józef Cichorek wraz Radą Sołecką,

paniami z Koła Gospodyń Wiejskich i strażakami miejscowej OSP.

13.  TITANEN ON TOUR 2018  to wyprawa pod hasłem „Europa to my –  Konie  przynoszą pokój”

zorganizowana przez Klub Sportowy Hodowli Koni Zimnokrwistych. Karawana kilku wozów wraz z

pełnym ekwipunkiem wyruszyła  18.07.2018  z  miejscowości  Brueck  w  Niemczech z  przesłaniem

niesienia pokoju. W miejscach postoju spotykają się z lokalną społecznością, opowiadają o swojej

wyprawie, a także przekazują symboliczny dzwon pokoju. Jeden z nich trafił w moje ręce .Przekazał

go pastor Helmut Kautz.  .Karawana wędruje   historycznym szlakiem handlowym „Hellweg”, który

wiedzie  od Brugii  w Belgii,  na  Atlantyku, do rosyjskiego Veliky Nowogród (trasa  około 3 tys  km.

zmodyfikowana do 2.300 km)  W niedzielę   karawana zatrzymała się w Kruczu, gdzie mieszkańcy

przywitali wędrowców niezwykle gościnnie. Na spotkanie z wędrowcami przybyli mieszkańcy całej

gminy tworząc niezwykle ciepłą i gościnną atmosferę. Dziękuję radnemu, sołtysowi, Radzie Sołeckiej,
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pracownikom GOK oraz wszystkim mieszkańcom, którzy  przyjęli  do swoich domów  strudzonych

podróżników.  W poniedziałek od rana członkowie TITANEN ON TOUR 2018 wyruszyli w dalszą drogę.

 Podziękowałem gościom za przybycie oraz zaprosiłem do odwiedzenia naszej gminy ponownie.

14.  W ostatnią  sobotę  na  tarasie  pracowni  SZTUKA Z NATURY  nad jeziorem Dużym w Lubaszu,

odbyła się kolejna biesiada seniorów pod hasłem DISCO-SENIOR. To już niemal cykliczna zabawa

organizowana przez Towarzystwo Seniorów SŁONECZKO we współpracy z Lubaska Radą Seniorów w

Lubaszu. Tym razem oprócz seniorów z samego Lubasza i z terenu gminy uczestnikami imprezy byli

także  goście  z  Wronek,  Czarnkowa,  a  nawet  Szamotuł.  Gorącą  atmosferę  upalnego  popołudnia

podtrzymywały taneczne melodie zespołu ECHO-BEND zachęcając do tańca w rytmie z lat młodości

dzisiejszych  seniorów.  Prawdziwą  niespodzianką  dla  zgromadzonych  biesiadników  był  występ

zespołu  tańca  orientalnego  Akademii  Artystycznej  „Blancari”  z  Poznania  prowadzonej  przez

doświadczoną instruktorkę p. Blankę Rische. Piękny widok z tarasu na taflę jeziora i odbijające się w

wodzie promienie zachodzącego słońca sprawiały, że goście mogli się czuć jak w modnym kurorcie.

Wspólne śpiewy, tańce, śmiech i zabawa oraz serdeczna atmosfera wśród biesiadników sprawiały, że

większość uczestników mimo wieku i  niedyspozycji  zdrowotnych poczuła  nowy przypływ energii,

który  odpowiednio  pielęgnowany  pozwoli  im  zapewne  przetrwać  do  następnego  spotkania.

Zapraszamy jednocześnie wszystkich na kolejne wydarzenia kulturalno- rekreacyjne przygotowane

przez samorząd Gminy na tegoroczne wakacje.

15. W miniony piątek miało miejsce powiatowe Święto Policji w Trzciance. Bardzo serdecznie policji

dziękujemy  za  codzienną  troskę  za  bezpieczeństwo  i  życzymy  wiele  dobra,  radości  i  poczucia

spełnionego obowiązku.

16.  W  naszych  sołectwach  odbyły  się  i  odbywają  festyny  oraz  spotkania  rodzinne.  Osobiście

uczestniczyłem w Lubaszu, Kruczu, Sławnie, Stajkowie, Goraju,  Dębem, Prusinowie i  Jędrzejewie.

Wszystkim  radnym,  sołtysom  i  innym  bardzo  serdecznie  dziękuję  za  organizację  tych  spotkań,

ponieważ to taki piękny zwyczaj gdzie możemy się spotkać, integrować i porozmawiać, aby być bliżej

siebie.

16. W imieniu własnym i Gminnego Ośrodka Kultury zapraszam wszystkich na Dni Lubasza.  Dziękuję

bardzo.

Do informacji Wójta uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 2  .   Podjęcie uchwał w sprawie:  

Ad. 2.1.   ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków  

Projekt uchwały omówiła Z-ca Wójta Grażyna Graj.  Zgodnie z przepisami 6 ustawy o zbiorowym

zaopatrzeniu  w  wodę,  zbiorowym  odprowadzaniu  ścieków  rada  gminy  może  podjąć  uchwałę

o  dopłacie.  Dopłata  jest  przekazywana  przez  gminę  przedsiębiorstwu  wodociągowo  -

kanalizacyjnemu.  Po  zatwierdzeniu  taryf  przez  Państwowe  Gospodarstwo  Wodne  Wody  Polskie

nastąpił wzrost cen za ścieki, co powoduje konieczność zweryfikowania dopłat. Jeżeli chodzi o wodę

to do tej pory mieszkańcy płacili 3,50 zł/m3, a obecnie będą płacić 4,20zł/m3 z tym, że od lipca nie

ma już opłaty abonamentowej,która wynosiła 2,50 zł/m-c.  Taryfa za ścieki dopływające kształtowała

się na poziomie 9,31zł/m3, a obecnie wynosi 12,99 zł/m3. W uchwale proponuje się dopłatę w

wysokości 7,24 zł/m3. Taryfa za ścieki dowożone jest taka sama jak dla dopływających, z tym, że

dopłata do tej pory  wynosiła 8,31/m3, a teraz proponuje się 11,99 zł/m3. Z-ca Wójta zaznaczyła, że

Wojewoda może uchylić ten punkt,ponieważ zgodnie z orzeczeniami dopłata za ścieki płynące winna

być tożsama jak za ścieki dowożone. 

Zastępca Wójta projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLI/397/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.2.    2.2.  Regulaminu korzystania  z terenów publicznych położonych przy  Jeziorze Wielkim w

Lubaszu

Projekt uchwały omówił dyrektor GOK Szymon Szwed.  Rada Gminy Lubasz wnioskowała do Rady

Powiatu Czarnkowsko-  Trzcianeckiego o ustanowienie  zakazu poruszania  się  po Jeziorze Wielkim

motorówek i innego sprzętu motorowego. Zakaz nie został ustanowiony. W związku z powyższym,

dbając o bezpieczeństwo osób korzystających z kąpieliska Rada Gminy postanowiła określić takie

godziny i miejsca korzystania z tego sprzętu, aby możliwe było pogodzenie wielu osób korzystających

z wód Jeziora. W dotychczasowym regulaminie zmienia się dwa zapisy, w ten sposób, że pkt 13 ppkt

4) Wret 8 i 9 otrzymuje brzmienie: 
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- zakłócania porządku kąpieliska poprzez niezgodne z przepisami użytkowanie motorówek, skuterów

wodnych,  itp.  przy  czym wyznacza się  godziny  poruszania  takiego sprzętu po wodach od 10.00

do 14.00,

- startu i poruszania się motorówek i skuterów wodnych w innych miejscach aniżeli wyznaczone i

oznakowane”

Dyrektor GOK  projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLI/400/18 stanowi załącznik do protokołu. 

A  d. 2.3. zaciągnięcia kredyt  

Zabierając głos Skarbnik Gminy Renata Fąferek zwróciła się  najpierw do sołtysów informując ich

przesłanych  informacjach  dotyczących  wysokości  funduszy  sołeckich. Następnie  przeszła  do

omówienia  projektu  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu.  Wymieniona  w   uchwale  kwota

kredytu długoterminowego   w wysokości  1.400.000  zł  planowana jest  w przychodach budżetu

gminy roku  2018  i  przeznaczona będzie na  pokrycie kosztów planowanych  w budżecie  inwestycji.

Środki  kredytowe  pozwolą  na  częściowe  pokrycie  kosztów,  a  także   udziału  własnego  gminy

w projektach unijnych tj.

-  „Uregulowania  gospodarki  wodno  –  ściekowej  w  Gminie  Lubasz”  –  udział  własny –   (dz.010

rolnictwo ) w kwocie  700.000 zł,

- „Rozbudowy systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz” (dział 010  rolnictwo) w kwocie

200.000 zł,

- „Budowy sieci wodociągowej w m.Krucz i Kruteczek” –dokumentacja projektowa (dz.010 rolnictwo)

w  kwocie 50.000 zł,

- „Modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz” - udział własny

(dz.801 oświata i wychowanie) w kwocie 450.000 zł.

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 
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Marek Wicher zapytał do którego roku planowane jest zaciągniecie kredytu?

Skarbnik  Gminy  –  okres  spłaty  tego  kredytu  –  do  2033  roku  –  na  15  lat,  tylko  jeden  kredyt,

zaciągnięty w końcówce 2017 roku w wysokości  ok.2,5ml zaciągnięto do 2040 roku. 

Głosowanie 

Za- 12       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 1                        (głosowało 13obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLI/398/18 stanowi załącznik do protokołu. 

2.4.zmian w budżecie

Projekt uchwały omówiła  Skarbnik Gminy Renata Fąferek.  Zmiany w budżecie dotyczą:

I w zakresie dochodów:

1) zwiększenia dochodów z tytułu:

- dzierżawy urządzeń wodno-kanalizacyjnych GZK Sp.z o.o. Lubasz (nowa oczyszczalnia ścieków)

– 160.545,00 zł,

- dotacji na zadania zlecone związane z obsługą urzędnika wyborczego – wypłata wynagrodzenia-

pismo z Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w  Pile nr DPL-3113-4/18 z dnia 6 lipca 2018 r.–

2.687,00 zł (dz.751 rozdz.75109),

-  dotacji  celowej z  przeznaczeniem na  pokrycie  kosztów realizacji  programu  „Dobry  start”  -

decyzja  Wojewody Wielkopolskiego nr  FB-I.3111.228.2018.4 z  dnia  10.07.2018r.  –  21.000 zł

(dz.855, rozdz.85504, par.2010),

-  odszkodowania  ostatecznego z  Towarzystwa  Ubezpieczeń Wzajemnych za likwidację  szkody

pojazdu  MAN  OSP  w  kwocie  6.332zł z  przeznaczeniem  na  usługę  związaną  z  naprawą

samochodu,

-  odszkodowania  ostatecznego z  Towarzystwa  Ubezpieczeń Wzajemnych za likwidację  szkody

uszkodzonego słupa oświetleniowego w miejscowości Dębe w kwocie 2.144 zł z przeznaczeniem

na naprawę,

-  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  realizację  programu  „Dobry  start”decyzja  Wojewody

Wielkopolskiego  nr  FB-I.3111.242.2018.4  z  dnia  16.07.2018r.  w  kwocie  39.000  zł  (dz.855,

rozdz.85504, par.2010),
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-  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem na  dofinansowanie  wypłat  zasiłków  okresowych-  decyzja

Wojewody  Wielkopolskiego  nr  FB-I.3111.231.2018.8  z  dnia  13.07.2018r.  w  kwocie  2.000  zł

(dz.852, rozdz.85214, par.2030),

-  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  organizowanie  i  świadczenie  specjalistycznych  usług

opiekuńczych  w  miejscu  zamieszkania  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  –  decyzja

Wojewody Wielkopolskiego nr FB-  I.3111.240.2018.8 z dnia 16.07.2018r. w kwocie  20.085 zł

(dz.852, rozdz.85228,par.2010),

- opłat od czynności cywilno-prawnych pobieranych na rzecz gminy przez Urzędy Skarbowe – w

kwocie  25.000 zł (dz.756,rozdz.75616,par.0500),

- opłaty eksploatacyjnej za wydobywanie kopaliny w miejscowości Klempicz w kwocie 13.000 zł

(dz.756,rozdz.75618,par.0460),

-  nienależnie  pobranych  świadczeń  500 Plus  oraz  odsetek od tych świadczeń  –   3.300 zł,  z

przeznaczeniem na odwrotny zwrot środków do Wojewody (dz.8555,rozdz.85501),

- darowizny pana P.B.z przeznaczeniem na wyrównanie i utwardzenie dróg gminnych w Lubaszu

– w kwocie 5.500 zł.

--------------------------------------  Razem: 300.593,00 zł

2) zmniejszenie dochodów z tytułu:

-  dotacji  celowej na realizację programu 500 PLUS decyzja Wojewody Wielkopolskiego nr FB-

I.3111.242.2018.4 z dnia 16.07.2018r. w kwocie 39.000 zł ( dz.855, rozdz.85501, par.2060),

-  dotacji  celowej  związanej  z  opłacaniem  składek  na  ubezpieczenie  zdrowotne  za  osoby

pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre świadczenia rodzinne oraz za

osoby  uczestniczące  w  zajęciach  w  centrum  integracji  społecznej  -  decyzja  Wojewody

Wielkopolskiego  nrFB-  I.3111.255.2018.4  z  dnia  18.07.2018r.  w  kwocie  2.900  zł  (dz.852,

dz.85213, par.2030),

---------------------------------------- Razem: 41.900,00 zł

II W zakresie wydatków:

1. zwiększenie limitu wydatków na:
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- dopłaty do gospodarki wodno-ściekowej GZK Sp.z o.o. Lubasz o kwotę 201.856,78 zł  (dz.900,

rozdz.90001, par.4300),

- wydatki oświatowe o kwotę 750.000 zł,

---------------------------------------- Razem: 951.856,78 zł

2. zmniejszenie limitu wydatków na:

-  inwestycję  „Budowy  sieci  wodociągowej w  m.Krucz-Kruteczek”  o  kwotę  20.000  zł  (dz.010,

rozdz.01010, par.6050),

- inwestycję „Rozbudowy systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz” o kwotę–42.000 zł

(dz.010, rozdz.01010, par.6050),

-  inwestycję  „Utwardzenia  placów  w  Lubaszu”  o  kwotę  133.000  zł  (dz.600,  rozdz.60095,

par.6050),

- inwestycję „Przebudowy dróg w Lubaszu” o kwotę– 900.000 zł (dz.600, rozdz.60016, par.6050),

-  umniejszenie  planu wydatków z  usług budynków komunalnych  o kwotę  10.000 zł  (dz.700,

rozdz.70005, par.4300),

-  umniejszenie  planu  wydatków  z  remontu  budynków  komunalnych  –  25.000  zł  (dz.700,

rozdz.70005, par.4270),

- umniejszenie planu wydatków na opracowania planów zagospodarowania przestrzennego oraz

studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagosp.przestrz.  łącznie  o  kwotę  59.700  zł  (dz.700,

rozdz.70005, par.4300),

- wykonanie tablic z nazwami ulic o kwotę 20.000 zł (dz.900, rozdz.90095,  par.4300)

- zakup koszy ulicznych o kwotę 10.000 zł (dz.900, rozdz.90002, par.4210),

- dotację do zabytkowego kościoła w Lubaszu o kwotę 15.000 zł (dz.921, rozdz.92120, par.2720),

- dotację dla organizacji pozarządowych o kwotę 33.000 zł (dz.926,rozdz.92605, par.2820)

------------------------------------------- Razem: 1.267.700 zł
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III. W zakresie przychodów - zwiększenie przychodów z tytułu tzw.wolnych środków z rozliczeń

bilansowych 2017 r. w wysokości  285.611,78 zł. Ponadto planuje się zmniejszyć kwotę kredytu

planowanego do zaciągnięcia w 2018r. o kwotę  800.000 zł.

Wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. Wszystkie

zmiany budżetu objęto załącznikami nr 1 – 8 do niniejszej uchwały

Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi 40.873.939,90 zł, z tego:

- dochody bieżące w kwocie                     33.930.662,08 zł,

- dochody majątkowe w kwocie                 6.943.277,82 zł

Łączna kwota wydatków po zmianach wynosi 46.610.437,68 zł, z tego:

- wydatki bieżące w wysokości                    32.307.445,46 zł,

- wydatki majątkowe w wysokości              14.302.992,22 zł

Zwiększa się deficyt budżetu o 285.611,78 zł, który zostanie sfinansowany przychodami z tytułu

kredytów i pożyczek i zarazem zmniejsza się przychody z tyt.zaciągniętych pożyczek i kredytów

o kwotę 800.000 zł. Deficyt po zmianach wynosić będzie 5.736.497,78 zł.

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 12       Przeciw – 1         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 13obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLI/399/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   2.5. zmian w WPF  

Projekt  uchwały  omówiła   Skarbnik  Gminy  Renata  Fąferek.   Zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów

i wydatków do wartości zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach uchwałami Rady

Gminy Lubasz   oraz  zarządzeniami Wójta  Gminy Lubasz. Dokumentem tym zwiększono dochody

ogółem o kwotę 258.693,00 zł, w tym dochody bieżące głównie z tyt. dotacji celowych oraz umowy

dzierżawy urzadzeń wodno-kanal. Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach, na dzień 31
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lipca   2018r.  ukształtował  się  na  poziomie  40.873.939,90  zł,  w  tym  dochody  bieżące

33.930.662,08 zł i dochody majątkowe 6.943.277,82 zł. Łączny plan wydatków budżetu gminy, po

zmianach, na dzień 31 lipca 2018r. wynosi 46.610.437,68 zł, w tym wydatki bieżące 32.307.445,46 zł

i  wydatki  majątkowe  14.302.992,22  zł.  Przychody  budżetu  gminy  uległy  zmianie  i  wynoszą

8.342.011,78 zł. Rozchody nie uległy zmianie i wynoszą 2.605.514,00 zł. Planowana kwota długu na

koniec 2018 r. kształtuje się na poziomie 22.140.476,28 zł. Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik

nr  2)  został  uaktualniony  w  zakresie  wydatków  majątkowych  o  kwoty  wprowadzone  uchwałą

w sprawie zmian w budżecie gminy 2018r. tj. 

1.inwestycja „ Budowa sieci wodociągowej w m.Krucz i Kruteczek” – zmniejszono nakłady o kwotę

 20.000 zł,

2.inwestycja „Rozbudowa systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz”- zmniejszono nakłady

o kwotę  42.000,00 zł,

3. inwestycja „Przebudowa dróg w Lubaszu” – zmniejszono nakłady o kwotę  900.000 zł,

4. inwestycja „Utwardzenie placów w Lubaszu” – zmniejszono nakłady o kwotę 133.000,00  zł

Ponadto  urealniono  prognozowane  dochody  roku  2019  w  związku  z  przewidywanym wzrostem

podatku od nieruchomości (budowa farmy wiatrakowej). Urealniono również spłatę rat kredytów

i pożyczek , wynikających ze zmniejszenia wysokości zaciąganego 2018 r. kredytu. 

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 12       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 1                        (głosowało 13obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLI/400/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.   Interpelacje i zapytania radnych.  

 Marek Wicher – powiedział,  że  podjęta  została  uchwała  w sprawie  zaciągnięcia  kredytu,  który

będziemy bardzo długo spłacać, ale jak się bierze kredyt to niestety trzeba go spłacić. Zwrócił uwagę,

że  głosował   zmianom  w  budżecie,  ponieważ   było  obiecane,  że  wymienione  zostaną  tabliczki

z nazwami ulic na Osiedlu Gorajskim (ich brak  lub tabliczki nieczytelne stwarzają zagrożenie, gdyż

straż  czy  pogotowie  nie  wie  dokąd  ma jechać).  Miały  być także  remontowane chodniki  (na  ul.
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Winiary  zakończenie  chodnikowania  obiecane  jest  od  wielu  lat)  i  budowane  drogi  na  Osiedlu

Gorajskim. Zdaje sobie sprawę, że nie ma pieniędzy. Uzasadnia tylko swoje głosowanie.   

Ad. 4.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

Przewodnicząca powiedziała, że zestawienie wniosków radni otrzymali  przed komisją. Zapytała czy

do odpowiedzi radni mają jakieś uwagi. Wobec braku uwag przeszła  do kolejnego punktu porządku

obrad. 

Ad. 5. W  olne wnioski i informacje.  

Marcin  K.  -  nawiązał  do  swojego  poprzedniego  wystąpienia  na  sesji  dziękując  za  otrzymane

odpowiedzi.  Zaznaczył,  że  łatwo  być  prorokiem  we  własnym  kraju.  Pewne  tezy  postawione  na

poprzedniej sesji się sprawdziły i jest tego konsekwencja, która wypływa  z przebiegu obecnej sesji.

Następnie podziękował Przewodniczącej za skierowanie wniosku do Komisji Rewizyjnej zaznaczając,

że jej posiedzenie odbędzie się w połowie sierpnia co wynika z pisma otrzymanego od Pana Jacka

Michalaka. Zaznaczył,  że  w międzyczasie Wójt  udzielił  już  odpowiedzi  innym osobom w sprawie

oświaty i Komisja Rewizyjna może się do tego odnieść. Wójt informuje w nich, że wzrastające koszty

w oświacie  wynikają z podwyżek wynagrodzeń nauczycieli  –  jego zdaniem nie  ma to większego

wpływu, ponieważ podwyżki te są w granicach 1,8%. Nie zmalała też nigdy od 2014 roku subwencja

oświatowa (Wójt twierdzi, że maleje bo maleje ilość dzieci) Zwiększyła się liczba km na dowozach

w 2017 roku (nie tylko km, ale także ilość godzin dzieci przebywających w autobusach)  Zwrócił się

do Pana Jacka aby wziął już pod uwagę cały okres 10 m-cy, rok budżetowy i  może to być wzrost

o  40%.  Następnie  poruszył  sprawę  azbestu.  Zaznaczył,  że  Wójt  na  ostatniej  sesji  zaprzeczył,  że

komukolwiek przesłał informację, że wartość usługi za wywóz azbestu będzie w granicach rocznych

wydatków na utrzymanie dróg tj. 200-300 tys.  Niestety z otrzymanej fotokopii pisma, które otrzymał

o oznaczeniu OR.0005.9.2018, z kwietnia br. Wójt tłumaczy, że prowadzone są rozmowy z firmami.

Zaś kwota przeznaczona na ten cel nie powinna odbiegać od tej przeznaczonej na coroczne bieżące

utrzymanie dróg, a zadanie powinno być zakończone do maja br. Natomiast z informacji, którą Wójt

przesłał do niego (pogłębił swoja wiedzę) wynika, że koszt utylizacji 1 tony będzie kosztował od 279

do 480 zł co w przeliczeniu zakwesWonowanej ilości przez WIOŚ  wynika, że będzie to wartość około

1 ml.    Zaznaczył, że całe szczęście, że jesteśmy uratowani, ponieważ Wójt w piśmie zaznaczył, że nie

zgadza się z decyzja WOŚ i sprawa jest w sądzie. Zapytał na jakiej podstawie ma wierzyć, że Wójt
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sobie  z  tym  poradzi?  Ogromne  pieniądze  wydaje  na  prawników,  na  swoja  obronę.  Tymczasem

rządowa  instytucja  oddała  Wójta  do  prokuratury.  Następnie  podzielił  się  swoimi  refleksjami

dotyczącymi największej inwestycji  w gminie – oczyszczalni ścieków. Nadmienił,  że poprosił Wójta

o  przedstawienie  informacji  w  sprawie  terminów,  nazwisk,  protokołów  i  notatek  służbowych

dotyczących rozważanych projektów dotyczących budowy oczyszczalni na co otrzymał odpowiedź

w postaci 5 zdarzeń  m.in.  spotkanie z 2015 roku i  jakaś wizyta Pana Ć. - nie ma natomiast żadnego

protokołu, żadnej ekspertyzy, żadnego operatu, nie ma nic co dotyczyłoby projektowanej inwestycji.

Jest wyłącznie notatka służbowa ze spotkania jeszcze z poprzednim Prezesem  Panem M.W.  z 2015

roku.   (sporządzona  chyba  w innym terminie,  bez daty   tylko z  drukowanym podpisem Andrzej

Łusiewicz,  bez  jakiejkolwiek  kontrasygnaty)  Nadmienił,  że  niektóre  z  tych osób  uczestniczących

w tym spotkaniu twierdzi, że miało ono nieco inny przebieg. Powiedział, że spotkał się z poprzednim

Prezesem  Spółki  i  dwoma  innymi  prezesami  podobnych  spółek,  którzy  się  borykali  podobnymi

sprawami.   Podobno  był  wariant  budowy  z  technologią  hiszpańską,  podobno   spółka  chciała

budować oczyszczalnię z inną firmą, a poprzedni Prezes szacował koszt na 6ml zł.  Zwrócił uwagę, że

jedyny sensowny dokument jaki otrzymał to koncepcja budowy opracowana dla Spółki przez firmę

GRUNDFOS  zamówiona przez Prezesa J.W. (Wójt zaś twierdzi, że jak rozpoczął pracę to nic nie było,

a  właśnie  na  podstawie  tej  koncepcji   zlecił  opracowanie  dokumentacji  i  kiedy  prezes  był

niepotrzebny  to  go  „pogonił”)   następnie  zwrócił  się  do Wójta  z  pytaniem  -  -  gdzie  konsultacje

społeczne? Wójt konsultuje remont ze strażakami, konsultował boisko z wuefistami, a w sprawie

największej inwestycji w historii gminy nie żadnych sensownych dokumentów. Kolejna sprawa, którą

poruszył dotyczyła poprawy bilansu oczyszczanych ścieków (pytał o to wcześniej Wójta) – stwierdził,

że z otrzymanej informacji to rok 2017 w stosunku do 2016 to 1,8%. Zwrócił uwagę, że bilans ten

powinien wynosić w gminach skanalizowanych 85%,  a nieskanalizowanych 60% (średnia 75%) co

oznacza, że Wójt potrzebuje na to 27 lat, a takiego czasu chyba nie ma. Poprosił aby Wójt zabrał się

za ochronę środowiska w naszej gminie – nie będzie już polemizował z Wójtem i  to co Wójt powie

będzie na wierzchu.

Marek Wicher – powrócił  do tematu zjeżdżalni – otrzymał odpowiedź z wycena z 2015 roku wg

której remont zjeżdżalni powinien kosztować w granicach 30 tys. zł. Zmierza do tego, że jeżeli coś

chce  się  robić  to  powinny być 2-3  oferty,  a  nie  jedna  bo może  następna  byłaby korzystniejsza.

Zaproponował,  aby  zjeżdżalni  nie  rozbierać i  pomimo że  w  tym roku nie  ma środków to może
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udałoby się ją  naprawić w przyszłym roku.   Zaznaczył, że w Trzciance są dwie firmy, które takie

rzeczy  naprawiają  (wycena  jednej  z  firm  -  malowanie  z  czyszczeniem  6,2  tys  zł;  regeneracja

zewnętrzna 12 tys i  wewnętrzna - 6,5 tys. zł) 

Marcin K.  - zaznaczył, że jedna  rzecz jemu umknęła. Zwracając się do pana Jacka powiedział, że

kiedy   będzie  analizował  dokumenty  to  powinien  zwrócić  też  uwagę  na  to,  że  po  wygaszeniu

gimnazjum, przy  obecnej sieci szkół  zmniejszy się liczba 5-6 oddziałów w skali gminy co wiąże się ze

zwolnieniami nauczycieli. (na oddział 1,5 etatu x  ilość  oddziałów -  to oznacza zwolnienia około 10

nauczycieli,  a  nie  ma tylu  nauczycieli,  którzy   osiągną  wiek emerytalny)  Zapytał  jaki  jest  na  to

pomysł? 

Andrzej  Buśko  zapytał  Pana  Marcina  czy  ma  wyjaśnić  sprawę  dotycząca  kucharek  na  sesji  czy

przesłać listownie na co Pan Marcin odpowiedział, że liczył że odpowiedź otrzyma na piśmie. 

Pan Andrzej nie  udzielił   zatem wyjaśnień informując wnioskodawcę,  że  prześle pismo na adres

domowy. 

Wójt Gminy -zabierając głos powiedział, że nie bez przyczyny nie przychodzi na spotkania w szkole

czy w urzędzie i nie zadaje pytań, ale ze specjalnym przekazem przychodzi na sesje  i przekazuje

wyrwane z kontekstu zdania. Zaznaczył, że nigdy nie mówił, że wzrost kosztów wynika z podwyżek

wynagrodzeń nauczycieli, a jedynie że jest to jeden z elementów. Druga sprawa to wszystko sprawdzi

Komisja Rewizyjna, a trzecia sprawa dotyczy rozmowy (chyba Pan Marcin nie zapomniał), którą Wójt

przeprowadził z panem Marcinem w Kruczu podczas której namawiał go do pewnych zmian (rada

wówczas się nie zgodziła), a dzisiaj rada nie tyle, że chciała – rada musiała podjąć decyzje zgodnie

z prawem i dostosować siec szkół  do  nowego systemu oświaty.  Zwrócił uwagę, że gdyby były szkoły

rozbudowywane i budowane nowe sale gimnastyczne to wtedy Pan Marcin chodziłby i zacierałby

ręce, dlatego że bardzo dużo środków należałoby na to przeznaczyć. Zaznaczył, że jako nauczyciel

powinien się cieszyć, że samorząd chce wydawać więcej środków na oświatę, że wszystkie oddziały

przedszkolne  mają wydłużony czas pracy, że  są zajęcia pozalekcyjne, klasy  sportowe itd.  (jest  to

w piśmie  o  czym Pan Marcin  nie  wspomniał)    podkreślił,  że  nie  życzy  sobie,  aby przedmówca

twierdził,  że  „pogonił”  jakiegoś  prezesa,  ponieważ  nic  takiego  nie  miało  miejsca.  Prezes  po

przeprowadzonym audycie miał złożyć wyjaśnienia,których nie złożył, a jedynie złożył rezygnację,

którą Rada Nadzorcza przyjęła. Zauważył, że Pan Marcin wie więcej o sprawach sądowych, aniżeli
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sam  Wójt,ponieważ  Wójtowi  nic  nie  wiadomo  ażeby  toczyło  się  przeciwko  niemu  jakiekolwiek

postępowanie. (Pan Marcin wypisuje na fes-buku, że toczy się postępowanie, które musi kosztować)

Wójt mocno podkreślił, że nic nie wie i żadnej informacji nie otrzymał, ażeby toczyło się wobec jego

osoby jakiekolwiek postępowanie. Sprawy, które wcześniej Pan Marcin poruszał dotyczą azbestu –

gruz faktycznie został pokruszony w 2016 roku, ale zbierany był już za poprzednich prezesów GZK

i poprzednich wójtów również. Wójt zaznaczył, że nie szuka winnych, a jedynie chodzi mu o to by

gmina nie ponosiła w tym zakresie żadnych kosztów (może niektórym zależy, żeby  takie koszty były)

Poprosił, by Pan Marcin przedstawiał sprawy od początku do końca, a nie tylko wybiórczo, aby nie

wyrywał zdań z kontekstu, a przede wszystkim, aby nie mówił nieprawdy.

Ad. 6. Zakończenie sesji

Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo w sesji   i  wobec wyczerpania porządku

obrad zamknęła obrady XLI sesji Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 15:30

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Magdalena Janc-Węglewska  
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